

# SALT LAKE CITY ကိုလိုက်ကဝီ တာအပူဖိုလစံနီဒီးတာဟ့ဂ်လီကွိုင်တာအပူတာဂ်ကျာ်တာ

နမ့လိာ်ဘဉ်တာမဏလနကနာ်ဟ်တာဘိးဘဉ်သ့ညါအံအဂီ၊ ဝံသးစူးဆးကျဲ (801) 578-8378 န့လီ။

တာနဲကျဲအံတာကွဲးဒုးအိဉ်ထီဉ်လာတာကနဲဉ် Salt Lake City ကိုကီရ်ဂီလီကဝီဖိုလစံတဖဉ်ဒီးတာမအကျိအကျဲတဖဉ်ဘဉ်ထွဲဒီးကိုလာတာဟ့ဂ်လီ ကွိုင်တာအပူတဖဉ်ဒီးတာဟ့ဂ်လီကွိုင်တာကြးဝဲဘဉ်ဝဲအနွဲးအယာ်တဖဉ်န့လီ။

တာကွိုင်ကဒါကျဲ

1. Utah သဲစးတာဘျာဟ့ဂ်အနွဲးလာတာကယုတာအပူလာနွဲတီတုတဆံခံတီန့လီ။  
တာအံအခိပညါလာ နပူကွဲဖိတဖဉ်တာကယုအီ တာအပူတဖဉ် လာကွဲတာပိးတာလီတဖဉ်, တာလိဉ်တာလဲးတဖဉ်, တာဟူးတာဂဲတဖဉ်, ဒီးတာတိဉ် ကျဲတဖဉ်အဂီန့လီ။
2. တာအပူခဲလာန့ဘဉ်ယးဒီးတာဟ့ဂ်လီကွိုင်တာနွဲးတာယာ်န့လီ။
3. ပုကွဲဖိခဲလာတာဂ်လိာ်အီလာကဘဉ်ဟ့ဂ်လီတာအပူလာတာလိဉ်ဘဉ်အီတဖဉ်န့အိဉ်ဒီးတာပတံသကွိုင်ကညးထီဉ်တာနွဲးတာယာ်န့လီ။

ကိုရ်ဂီလီကဝီတာဟ့ဂ်တာအပူဖိုလစံ

Salt Lake City ကိုရ်ဂီလီ ကိုလိုက်ကဝီတာဟ့ဂ်ဘဉ်ကုဉ်သုကမံးတံအိဉ်ဒီးတာဘိဘဉ်မဂုထီဉ်အီဒီးအာဉ်လီတုလိဉ်တာဟ့ဂ်တာအပူဖိုလစံဒီးတာရ်ဂီလီကျဲ လီအပူဒ်ကိုရ်ဂီလီသဲစးတာဘျာဟ့ဂ်အသိးန့လီ။ဖိုလစံ, တာမအကျိအကျဲတဖဉ်, ဒီးတာရ်ဂီလီကျဲလီအပူတဖဉ်အိဉ်လာကိုရ်ဂီလီကဝီဟံယာ်သန့ အဖိခိဉ်-slschools.org/board-of-education/policies/ - ထုးလီလာလံာ်ကဘျးပဒီးကွိုင် 5-10- ပုကွဲဖိအပူဒီးတာဟ့ဂ်လီတာအပူတဖဉ်-

တာဟ့ဂ်တာအပူတာမအကျိအကျဲတဖဉ်

ကွဲခိဉ်တကုဉ်န့ဘဉ်ဟ့ဂ်လီအီမုဒါ ဒ်ပုတကလကကွိုင်ကဒါကျဲဒီးမတံဆဲးလာတာလိဉ်ဘဉ်ဟ့ဂ်တာအပူတဖဉ်အဖိခိဉ်န့လီ။ ကိုရ်ဂီလီအံဟ့ဂ်လီ သးမတံလာကမလီတာတာမအကျဲတဖဉ်လာကမန့တာပအုရ်ကျဲတာဟ့ဂ်တာအပူတဖဉ်အံထဲသိးတုသိး, လာတပဉ်ယုဒီးတာထီဉ်တာဆိကမိဉ်, ဒီးလာအဖဲခံတ သုဘဉ်န့လီ။ဒ်န့အသိး, ကိုရ်ဂီလီကဝီမလီတာလီဆဲးလာတာမအကျိအကျဲတဖဉ်ဟးဆွဲးတာလာကပိးဟးဂီအပနီဉ်, တာမာ်ကိုရ်ဂီ, တာသးခဲအါ တလာ, ဒီးတာဝံယာလာတအိဉ်ဒီးအဂါအခးလာပုကွဲဖိတဖဉ်ဒီးမိာ်တဖဉ်အဖိခိဉ်န့လီ။တာမအကျိအကျဲတဖဉ်တအိဉ်ဒီးနီဉ်ထီဉ်ပနီဉ်န့လာတာထီဉ်အီတသုလာ ကဒုးအိဉ်ထီဉ်ပုတကလာ်လာကဟ်ဖျါထီဉ်ပုပတံထီဉ်တာလာအဟ့ဂ်တာအပူတဖဉ်, ဒီးကိုရ်ဂီလီကဝီတအိဉ် (ဘဉ်ဆဉ်ပုကွဲဖိလာအဟံဉ်ဖိယိမိ/အမိာ်ပတံ ထီဉ်တာ) တဖဉ်ပုအီလာကမဏအီဒီးတာပတံထီဉ်တာမအကျိအကျဲတဖဉ်န့လီ။တာဂ်တာကိုရ်ဂီလာတာမန့အီလာဟံဉ်ဖိယိမိ/မိာ်တဖဉ်အအိဉ်န့တာကဟ် ယာ်အီလာတာဟ်ခုသုဉ်တာဂ်တာကိုရ်ဂီလာအယးခဲတာမအကျိအကျဲဒီးတကတီဉ်န့လီ။

ဒ်န့အသိး, ဝံသးစူးသ့ညါလာပုကွဲဖိဒီးန့ဘဉ်တာဟ့ဂ်တာအပူလာတဘဉ်လာတာတရလိဉ်မဘဉ်အီလီလီဆီဆီလာပုကွဲဖိအကတဖဉ်အအိဉ်, ဒီးတဘဉ်တာ ဒုးနဲဉ်ဟ်ဖျါထီဉ်အီဒ်ပုကွဲဖိလာအဟ့ဂ်လီတာအပူအုပုဖိအကတဖဉ်အအိဉ်, ပုမတမုာ်ဖိတဖဉ်, မုတမုာ် ပုအကတဖဉ်လာအတအိဉ်ဒီးသ့ညါတာဂ်တာကိုရ် ဝဲန့ဘဉ်န့လီ။

တာဟ့ဂ်တာအပူတာကြးဝဲဘဉ်ဝဲ

ပုကွဲဖိအံကြးဝဲဘဉ်ဝဲလာတာဟ့ဂ်လီတာအပူအဂီဝဲ-

1. ပုကွဲဖိမုာ်ကြးဝဲဘဉ်ဝဲလာမုာ်ထုဉ်တာအိဉ်ကလီ USDA လာတာဘျာအဖိလံာ်
2. ပုကွဲဖိမုာ်ဒီးန့ SSI
3. ပုကွဲဖိအဟံဉ်ဖိယိမိမုာ်မန့ TANF
4. ပုကွဲဖိမုာ်အိဉ်လာတာကွိုင်လုဒ်ထီဉ်တာထွဲအပူ, မုတမုာ်
5. ပုကွဲဖိမုာ်အိဉ်လာကိုရ်ဂီလီဒုးယာ်အလီအပူ

တကးဒီးဘဉ်, နမ့အိဉ်ဒီးကိုရ်ဂီဂီဂီအုလာအအိဉ်ထီဉ်ခိဖျိတာမလီမာ်ကွိုင်, တာဆူးတာဆါဒိဉ်ဒိဉ်ကလံာ်, မုတမုာ် တာဟဲန့လီမာ်အကလာတလာကွိုင် နတာပအုအီ, နဖိတဖဉ်ဘဉ်သ့ညါကကြးဝဲဘဉ်ဝဲလာတာဟ့ဂ်လီကွိုင်တာအပူတာနွဲးတာယာ်ဟ်ပနီဉ်တာကြးဝဲဘဉ်ဝဲနီဉ်ထီဉ်အကတဖဉ်တတုထီဉ် အခါဒ်လံာ်န့လီ။ ပုကွဲဖိမုာ်တကြးဝဲဘဉ်ဝဲလာတာအတီပတံတဖဉ်အံဒ်လံာ်, ကိုကဘဉ်ဟ့ဂ်လီဒီးဝဲဒ်တာဟ့ဂ်လီကွိုင်တာအပူတာနွဲးတာယာ်ဟဲတာမုာ်ဟ့ တာအပူလာကဂ်လိဉ်ပုကွဲဖိအတာနွဲးတာယာ်လာကန့လီပဉ်ယုပု, မုတမုာ် မပုလာလိဉ်ဘဉ်တဖဉ်မုာ်လာဟ့ဂ်တာအပူတန့ဘဉ်အယိန့လီ။

ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ၊ ဒ်ကကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်အပူၤတဖၣ်အဂီၢ်၊ ကိုကဘၣ်မၤန့ၢ်လံာ်တီၢ်လံာ်မိလၢကဒုးန့ၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်ပုၤကွီဖိအတၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ၊ နကဘၣ်မၤလၢပုၤတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လံာ်ပတံထီၣ်တၢ်လၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်အံၤဆူကွီခိၣ်အအိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကကွၢ်ကဒါကဒါဒီး အၢၣ်လီၤအၢၣ်ကိၤဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ၊လံာ်ပတံထီၣ်တၢ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲလၢကွီလီၤအၢၣ်သးဝဲဒါဒီးတဒါဒီးတဖၣ်အပူၤဒီးတၢ်မၤန့ၢ်အိၣ်သ့ၣ်အန့ၣ် ကီၢ်စၢ်တၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ်ကမံးတံာ် ကွီအပူၤပုၤယၢ်သန့ဝဲ- <https://www.schools.utah.gov/schoolfees?mid=4340&tid=3>.

ဝဲန့ၣ်န့ၣ်လီၤလံာ်ကွီခိၣ်လၢတၢ်မၤပုၤအိၣ်ဝဲအလီၤခံ, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်တၢ်ကဆိကတီၢ်အိၣ်တဖၣ်တၢ်ဆၢတဖၣ်လၢခံကတၢ်လၢတၢ် မၤတၢ်လံာ်အိၣ်ဘၣ်ယးဒီးန့ၣ်ပုၤကွီဖိအတၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်အပူၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ၊ လံာ်ပတံထီၣ်တၢ်အံၤတၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်လိာ်န့ၣ်, ကွီကဆူန့ၣ်န့ၣ် ဒီးတၢ်ဆၢတဖၣ်ဒီးလံာ်ပတံထီၣ်ကညးထီၣ်ကွီခိၣ်န့ၣ်လီၤ၊လံာ်ကွီခိၣ်ကတၢ်ဘၣ်န့ၣ်လၢဘၣ်မၤန့ၢ်အယိလံာ်ပတံထီၣ်တၢ်အံၤတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်အိၣ်ဒီးတဲန့ၢ်ပၢ်အိၣ်လၢန့ၣ်ပတံ ထီၣ်တၢ်ဆၢတဖၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ၊န့ၣ်ပတံထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, တလိာ်န့ၣ်ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤတဖၣ်လၢတၢ်မၤတၢ်ပတံသ ကွၢ်ကညးထီၣ်တၢ်ဆၢတဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ပုၤကွီဖိမ့ၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်အပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်အပူၤဝဲလၢာ်, ပၣ်ယုာ်ဒီး-ဘၣ်ဆၣ်တဖၣ်တၢ်ပၣ် ပနီၣ်-လၢလၢာ်တဖၣ်-

တၢ်ဘူးတၢ်လဲလၢ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ, လံာ်ဖး, တၢ်ဟ့ၣ်ဆိစ့လၢ လံာ်ဖးဒီးတၢ်ပိးတၢ်လိာ်တဖၣ်, ကွီအတၢ်ပိးတၢ်လိာ်တဖၣ်, တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤခးကွ တဖၣ်, တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢ အဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ, ဒီးကွီအတၢ်ပိးတၢ်လိာ်လဲၤလိာ်ခၢ်တဖၣ်အဂီၢ်- တၢ်မၤကွၢ်ဒါဒီး ကျးအဘူးအ လဲ, တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွၢ်လိာ်ဒီး တၢ်ထွဲလိာ်အဘူးအလဲတဖၣ်, ယုာ်န့ၣ်ဖိအပူၤဒီး တၢ်ကယၢ်ပိးလိာ်တဖၣ်, တၢ်လဲၤဟးကွၢ်ကိာ်ဒီး တၢ်လီၤ တၢ်ရဲၣ်လိာ်အဘူးအလဲတဖၣ်, တၢ်ဘူးတၢ်လဲလၢ တီၤဖိ မ့တမ့ၢ် ကရၢ်အတၢ်လဲၤ ဟးလိာ်ကွၢ် ကွၢ်ကိာ်, ဒီးတၢ်ဒုတၢ်အုပိးလိာ် အဘူးအလဲတဖၣ်လၢ တၢ်စူးကါအိၣ်လၢတီၤဒါဒီး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အပူၤလီၤ.

တဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်နီၣ်တမံၤအမ့ၢ် တၢ်အပူၤလၢ “လၢတမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်အိၣ်သ့” မ့တမ့ၢ် “တၢ်ယုထာ”, ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်အပူၤအကွဲအဂုၤအဂၤလၢ ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကွၢ်လီၤအိၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်တနီၣ်အပူၤ, ဘၣ်ဆၣ်တမ့ၢ်ကွီလံာ်ဖးအပူၤတဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ,ကွီယုန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤတဆိတုာ်တဆိတုာ်, IOUs, မ့တမ့ၢ် တၢ် ဘူးတၢ်လဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကွၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်အိၣ်အဂၤတဖၣ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အပူၤလၢတီၤအပသံး, တနီၣ်တဘျီလံာ်ဟ်ဖျါတဖၣ်, ကွီတၢ်ဂီၤတဖၣ်, ကွဲးကဲးလၢအိၣ်ဒီးလံာ်ဖျါလၢအဖိခိၣ်တဖၣ်, ဒီးတၢ်ဖိတၢ်လံာ်တမံၤယိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် တၢ်တယုအပူၤဒီးတလိာ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်အိၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ, ဒ်န့ၣ်အသိး, န့ၣ်ပုၤကွီဖိတဖၣ်မ့ၢ်မၤလီၤမၤ မ့တမ့ၢ် မၤဟးဂီၤကွီအတၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်တဖၣ်, တၢ်လဲၤလိာ်တၢ်အပူၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘျီဂုၤထီၣ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တၢ်တယုအပူၤဒီးတလိာ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်အိၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ,ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်ကယု ပုၤကွီဖိတဖၣ်လၢကဟ့ၣ်တၢ်အပူၤလၢတၢ်န့ၣ်ဆဲးလီၤမံၤလၢ အမၤအသးတဘျီယိအခဲအိၣ်အဂီၢ် မ့တမ့ၢ် ဟ့ၣ်ဆိတၢ်ပိးတၢ်လိာ်တၢ်မၤလိာ်တၢ်ကွၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ, တၢ်အပူၤအကွၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်ထွဲလီၤလီၤဆိဆိဒီးခိၣ်လုၣ်ကွီ မ့တမ့ၢ် ဖျါကွီဝဲအလီၤခံတီၤတဖၣ်အဂီၢ် မ့တမ့ၢ် ခြးဒုးတဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်အပူၤ တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ,တကးဒီးဘၣ်, ထဲဒၣ်ပုၤကွီဖိတဖၣ်လၢကဟ့ၣ်လီၤကွီလံာ်ဖး မ့တမ့ၢ် တၢ်ပိးတၢ်လိာ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်တဖၣ်ကကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢကမၤန့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကဒါကဒါကဒါန့ၣ်လီၤ.

ကွီဒီးကွီပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဟးယၢ်, မၤစုလီၤ, မ့တမ့ၢ် မၤအိၣ်ထီၣ်အမး မ့တမ့ၢ် ခြးဒုးတဖၣ်တသ့ မ့တမ့ၢ် ဟးယၢ်အမး, ခြးဒုး, ပုၤကွီဖိတၢ်ဟ်ဖျါတဖၣ်, ကွီဖိအတၢ် မၤနီၣ်မၤယါ, မ့တမ့ၢ် ဒ်ပလိာ်တဖၣ်လၢကဒုးလုၤဖိမၤထွဲတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘူးတၢ်လဲအပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ,ကွီကဟးယၢ် ပုၤကွီဖိအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါဖိးသဲးဘၣ်ယး ဒီးပုၤကွီဖိအမုအဒါလၢတၢ်မၤလီၤမၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤဟးဂီၤကွီအတၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်, ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ, တဟးယၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤကွီဖိအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါလၢကကြီအဒိသဒါပုၤကွီဖိ တဖၣ်လၢအတၢ်ထီၣ်ကွီ မ့တမ့ၢ် ဟ်လီၤတၢ်လီၤတၢ်ကွၢ်ဘၣ်ဘျီဘၣ်ခါလၢကွီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လံာ်တီၢ်လံာ်မိအံၤတၢ်တလိာ်ဘၣ်တနီၣ်တဘျီဘၣ် ဘၣ်ဆၣ်ကွီ မ့တမ့ၢ် မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကယုထီၣ်လၢကကွၢ်ကဒါ ကွၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်အိၣ်ဒီးအဂုၤအခးအဂုၤအဂီၢ်တဘျီလၢလၢန့ၣ်လီၤ,ဒ်န့ၣ်အသိး, လံာ်တီၢ်လံာ်မိတဖၣ်တၢ်တဟးယၢ်အိၣ်လၢနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ, ကွီတဖၣ်ကစိၣ်ဆူခိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကွီဆူကွီအဂၤတဖၣ်လၢတၢ်ဖိဆူခိၣ်အိၣ်ဆူညါတတီၤန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တမံၤလၢလၢန့ၣ်, အဆိကတၢ်တဲသကိးတၢ်ဒီးန့ၣ်ခိၣ် မ့တမ့ၢ် ကီၢ်ရဲၣ်ကွီလီၤကဝီၤအခၢ်စးလၢတၢ်ကွဲးဟ်ဖျါထီၣ်လၢလၢ-

ကွီခိၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဝဲၤကျိ (School Leadership and Performance Department) ဝဲ (801) 578-8350A

န့ၣ်အိၣ်ဒီးကီၢ်ရဲၣ်ကွီလီၤကဝီၤမၤပုၤတၢ်မၤအကွီအကွဲတဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အပူၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်အပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ဝဲသးစူးဆဲးကျိ Bob Muench ဝဲ (801) 578-8378 တက့ၢ်.